
Zápis z 41. zasedání Akademického senátu FCHI dne 21. 2. 2014 
(číslujeme od prvního zasedání po zvolení v únoru-březnu 2011) 

 
Přítomni:  Doc. Ing. Bohumil Dolenský, Ph.D.  402 
 Dr. Ing. Pavel Vrbka  403 
 Ing. Jiří Lindner, Ph.D.  409 
 RNDr. Miroslava Dubcová, Ph.D.  413 
 Ing. Dana Strachotová, Ph.D.  437 
 Dr. Mgr. Jana Jirešová  444 
 Ing. Jan Mareš, Ph.D. 445 

Ing. Jiří Maršálek dokt. st. program  
 Ing. Josef Chmelař dokt. st. program 
 Patrik Schneider student 
 Jan Dundálek student 
 

Omluveni:  –––  
  
 

Host: Prof. Ing. Stanislav Labík, CSc. Děkan 
 

1. Uvítání nové kolegyně – místo dr. Fišera nastupuje jako zástupce ústavu 444 dr. Jirešová. 

2. Volba předsedy AS FCHI z důvodu zvolení kolegy Fišera do AS VŠCHT, čímž zaniká jeho 
mandát (i předsednická funkce) v AS FCHI 

•  v diskusi navržena veřejná volba (11 / 0 / 0)* 

• jako jediný kandidát na předsedu navržen kolega Lindner, kandidaturu přijal, hlasování 10 
/ 0 / 1 

• tímto se uvolnila pozice místopředsedy, navržen kolega Dolenský jako jediný kandidát, 
kandidaturu přijal, hlasování 11 / 0 / 0 

• předsedou AS FCHI byl zvolen Ing. Jiří Lindner, Ph.D. 

• místopředsedou AS FCHI byl zvolen doc. Ing. Bohumil Dolenský, Ph.D. 

3. Informace z kolegia děkana ze 18. 2. 2014: 

• zápis z kolegia byl členům AS FCHI přeposlán, 

• z bodů v zápise nezmíněných kolega Lindner zmínil nutnost zadávat do OBD i výsledky 
smluvního výzkumu,  

• upozornil na brzké vyhlášení nové grantové soutěže GAČR se zřejmě přísnějšími pravidly,  

• informace o integraci modulu e-Doktorand do SISu (vč. výkaznictví činnosti) již 
v průběhu tohoto roku 

• při chystaných rekonstrukcích v rámci akcí VaVpI je nutno promyslet do detailů, změny 
v době realizace jsou nemožné 

• problém s definicí akademického pracovníka dle statutu VŠCHT s ohledem na právo volit 
/ být volen do AS za danou volební skupinu, bude nutno řešit celoškolsky 

4. Úkol z minula: podnět k investicím – dr. Fišer rozeslal členům AS VŠCHT. 

5. Rozpočet VŠCHT: není jasné, jak jsou přerozdělovány finance přicházející z různých zdrojů 
(RIV, výuka, VHČ aj.) na fakulty, šíří se o tom nejrůznější (dez)informace, některé dosti 
znepokojivé. Kolega Lindner zmínil, že logické a spravedlivé by bylo stanovit režii školy 
(která je známa a vyčíslována pravidelně i s ohledem na výši spoluúčasti v projektech) a tento 
procentuální podíl krátit ze všech příjmů školy. Děkan se vyjádřil, že mechanismus dělení 

                                                           
* PRO / PROTI / ZDRŽEL/A se (platí pro všechny výsledky hlasování) 



zatím jasný není, bude se o něm jednat mj. na dalším kolegiu rektora, poté podá detailní 
informace doložené reálnými čísly a výpočty. 

6. Pedagogické výkony: na KD bylo vícekrát zmiňováno, že některým studentům nelze zapsat do 
SISu známku „nevyhověl“ či příznak signalizující, že na výuku docházel a měl by být do 
výkonů započítán, jelikož daný student ze SISu úplně zmizí anebo je záznam uzamčen i před 
koncem semestru. Kolega Lindner provedl v tomto ohledu pátrání na vzorku 2 kroužků v 1. 
ročníků a ukázalo se, že popisovaný problém se týkal 9 studentů ze 70 (13 %) a představuje 
nezapočtený výkon 252 studentohodin. Děkan vysvětlil, že uzavírání záznamu i před koncem 
semestru je nutné proto, aby nedocházelo k rozporu poté, co je uzavřen index. Řešení, aby se 
takto vyloučení studenti mohli započítat do výkonů, je dvojí: 

a. preferovaná varianta: i po uzamčení bude možno změnit příznak „-“ na „=“, 
děkan do příště zjistí, zda je toto technicky možné, prováděly by pracovnice 
děkanátu na žádost vyučujícího či tajemníka; 

b. záložní / nouzová varianta: korigovat tyto případy až ve výpisech výkonů 
exportovaných ze SISu – tam je nevýhoda, že je to administrativně složitější, 
navíc to pak může vypadat, že si někdo uměle navyšuje výkony oproti SISu, i je 
to proti logice používání SISu, který by měl být primárním a autoritativním 
zdrojem informací. 

Kolegyně Strachotová upozornila na podobný problém se studenty, kteří docházejí na výuku, 
ale nakonec si předmět nechají vyškrtnout, aniž by se pokusili získat jakoukoli klasifikaci. 

Děkan v této souvislosti zmínil, že je tlak na to, aby měřítkem výkonu nebyly odučené 
studentohodiny, ale pouze hodiny. V diskusi byl tento nápad shledán zavrženíhodným, logicky 
povede k inflaci pseudopředmětů pro 1–2 studenty. 

7. AS FCHI projednal jmenování proděkanů – stávajícím končí aktuální funkční období, všichni 
budou pokračovat dále.  

8. Termín dalšího řádného zasedání bude v pátek 14. 3. 2014 ve 13:00 na děkanátě.  
 

V Praze 21. 2. 2014 
Ing. Jiří Lindner, Ph.D. 
předseda AS FCHI  

 


